



Deutschland 2012, 64 Min., BlueRay, dt. OF

## HEINZ RATZ – DER MORALISCHE TRIATHLON

HEINZ RATZ – A MORAL TRIATHLON



**Linn Marx** wurde 1981 in Kiel geboren. Seit 2008 arbeitet sie frei als Fotografin, seit 2000 stellt sie regelmäßig in der Galerie „Der Lutterbeker“ aus. „Heinz Ratz – Der moralische Triathlon“ ist ihr erster Film. Er entstand mit Unterstützung der Filmwerkstatt

Kiel aus einem Foto/Videoprojekt.

**Linn Marx**, born in 1981 in Kiel, has been working as a freelance photographer since 2008. She has regularly exhibited her work in the gallery "Der Lutterbeker" since 2000. "Heinz Ratz - Der moralische Triathlon" is her first film. It was developed from a foto/video project with the support of Filmwerkstatt Kiel.

**A photo-film? Linn Marx from Lutterbeck skilfully strings together snapshots to produce an extraordinary film about an extraordinary person.** In 2008 Heinz Ratz from Kiel, poet, singer-songwriter and lead singer of the punk band "Strom und Wasser", embarks on the first part of his "Moral Triathlon". In his struggle against German social indifference, he runs hundreds of kilometres across the federal republic, fraternising with the homeless and publicly denouncing state-generated poverty with his songs in 28 cities. Heinz Ratz knows what he's talking about - he was homeless for a year himself. In 2010 the artist deals with the next topic: the extinction of species. He swims for almost 1,000 kilometres through German rivers to raise attention to the problem. In the last part, the "Tour of 1000 Bridges", the political activist raises awareness of the fate of countless refugees who are not granted a home here and for whom all bridges to Germany have been closed off. Throughout his nearly 7,500 kilometre long "Moral Triathlon", Heinz Ratz has composed a number of songs that give a summary of his protest.

**Ein Foto-Film? Linn Marx aus Lutterbek reiht Snapshots so geschickt aneinander, dass ein außergewöhnlicher Film über einen außergewöhnlichen Mann entsteht.** 2008 macht sich Heinz Ratz, der Kieler Dichter, Singer-Songwriter und Bandleader der Punk-Band „Strom und Wasser“ auf die erste Etappe seines „Moralischen Triathlons“. In seinem Kampf gegen die soziale Kälte in Deutschland läuft er einige hundert Kilometer durch die Bundesrepublik, verbrüdet sich mit Obdachlosen und prangert in 28 Städten mit seinen Songs die staatlich erzeugte Armut an. Ratz weiß wovon er redet – er war selbst ein Jahr obdachlos. 2010 nimmt sich der Aktionskünstler das nächste Thema vor: Artensterben. Er schwimmt knapp 1.000 Kilometer durch deutsche Flüsse, um darauf aufmerksam zu machen. Und im letzten Teil, der „Tour der 1000 Brücken“, weist er auf das Schicksal der vielen Flüchtlinge hin, die hier keine Heimat finden und für die keine Brücke nach Deutschland führt. Für alle Etappen des fast 7.500 Kilometer langen „Moralischen Triathlons“ entstanden Lieder, die seinen Protest poetisch auf den Punkt bringen.

R: Linn Marx B: Linn Marx K: Linn Marx D: Heinz Ratz, Carmen Concato, Enno Dugnus, Ingo Hassenstein P: Linn Marx

Mi 31.10.  
22:45h  
CS7